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Referat bestyrelsesmøde Danske Svømmebade 
 

08.12.2022 

1. Godkendelse referat 123 

 

Godkendt. 

 

2. Siden sidst 
Punkter markeret med grønt er til gennemgang på mødet. Øvrige punkter kommenteres der kun 
på kun ved spørgsmål. 
 

a. Ind- og udmeldelser - Se bilag 1.   

 

Mødedato: 

08.12.2022 

Sted 

Himmerland Golf & Spa, Lars Larsens Vej 1, Gatten, 9640 Farsø 

Referent: 

Kirstine Bach Storgaard 

Ref. nr. 

 124 / 2022 

Emne: 

Bestyrelsesmøde 
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Deltagere: 

Lone Madsen (LM) 

Liselotte Jacobsen (LJ)  

Mette Bendstrup (MB) - online 

Henrik Due (HD) 

Mads Ramsing (MR) 

Klaus Rask Petersen (KRP) 

Carsten Heuck-Jørgensen (CHJ) 

Jesper Misfeldt (JM) 

Eddie Kjær Larsen (EKJ) 

Peter Thygesen Nielsen (PTN) 

 

Afbud: 

 

 

Sekretariatet: 

Kirstine Bach Storgaard (KBS) 

Karin Rye Riddermann (KRR) 
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b. AquaPunkt 

 

c. Erhvervslivredderprøven  

Der har været afholdt møde i styregruppen og fremtidigt set-up i forhold til administration 

er på plads. 

Sekretariatet overtager pr. 1. januar administration af både kursus og seminar, men ikke 

selve prøverne eller økonomien. 

 

Dommerlisterne er blevet opdateret. Der er ca. 120 dommere på landsplan. 

Der ændres ikke på prøven – den bliver som den er. OBS! Anlægsdel man kan tage flere op. 

Beviser koster 220,-. 

Køber man en dommer udefra koster det: 

150,- dommerløn  

70,- bevis 

Bruger man interne dommere koster det 70,- / prøve. 

 
 

d. Svømmebadsassistentuddannelsen 

HI er med på at vi i fællesskab arbejder videre med IUCEs oplæg til en kursusrække, hvor 

Klaus Frejo i IUCE udbyder 5-6 kurser inden for service, kommunikation, salg mv. mens vi i 

de to organisationer tilrettelægger en yderligere række kurser, som så til sammen kan 

skabe en samlet kursuspakke til hhv. en titel som ’Svømmebadsassistent’ og 

Tørhalsassistent. 

 

Vi skal nu i arbejdstøjet og sikre en god rammeaftale (det er Klaus Frejo og Henrik Høys 

ønske at dette nås inden jul) og derefter finde og tilrettelægge de kurser, som vi mener skal 

indgå i den samlede pakke – der bør også findes nyt, godt navn til kursusrækken. 

 

Klaus Frejo og HI er klar til at markedsføre – Karin har i samråd med Mette trukket i 

bremsen og siger, vi skal køre den rigtige proces. Det er ønskeligt at vi kan være klar til at 

præsentere løsningen på årsmødet i marts, men det kræver en hurtig og effektiv 

arbejdsgruppe.  

 

Birgitte Juncker fra Roskildebadene har stillet sig til rådighed for arbejdet. 

 

Karin redegjorde kort for forløbet og samtaler med HI. 

 

Fra bestyrelsen deltager Mette. Liselotte byder også gerne ind og deltager evt. i møder hvis 

kalenderen deltager det. 

Sekretariatet tager kontakt Birgitte og indkalder til møde hurtigst muligt. 
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Herudover tages der også kontakt til samarbejdspartnerne i arbejdet omkring uddannelse i 

forhold til en aftale. 

 

Udover indhold skal arbejdsgruppen også se på navn til uddannelse. 

 

Muligheder i forhold til navn blev kort drøftet. 

Herunder bl.a. fokus på værtskabet i forhold til den rolle de ansatte udfylder. 

Forslag: Svømmebadsvært 

 

e. Arbejdsgruppe under Rigspolitiet vedr. sikkerhed 

Intet nyt. 

 

f. Kurser 

Kursuskatalog 2023 er på gaden og alle kurser er åbne for tilmelding. 

Første kursus er Teknik I til afvikling hos Vestbad 7. marts. 

 

Der er forsat søgning på interne kurser til booking de kommende måneder. 

 
AquabootCamp – status på planlægning: 

Planlægning pågår og der arbejdes i øjeblikket på at finde lokation. I spil er pt. Vestbad og 

DGI Byen. 

Liselotte er på opgaven sammen med sekretariatet. 

 

Teknikkurser – undervisere 

Ved det senest afholdt Teknik II kursus i Nyborg havde Jean fra Enviro nogle meget 

uheldige udfald i forhold til omtale af andre leverandører og deres produkter. 

Det er tidligere italesat, at den slags er uacceptabelt, men med de seneste episoder er der 

behov for et nyt møde, hvor medlemmer fra kursusudvalget deltager. 

Der afholdes møde Enviro repræsenteret ved Lene og Jean og fra foreningen deltager 

Liselotte og Lone samt sekretariatet. 

 

g. LOA/Idan 

VidenHUB for fremtidens vandkultur 
Inspirations”katalog”:  
 
Det er aftalt, at der arbejdes ud fra følgende kategorier 
 
Drift af svømmebade 
Strategiske beslutninger 
Renovering nybyggeri 
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Der ligger en stor mængde viden, som kan deles, men der skal også suppleres med nyt. 
Det hele bliver online tilgængeligt. 
Hele styregruppen mødes 13. december, hvor efter der informeres yderligere. 
 
Processen vanskeliggøres af at alle LOAs kommunikationsmedarbejdere er og skal på barsel 
i løbet af foråret 2023, men vi håber at vi kan finde en vej ind i at færdiggøre produkter og 
lancere elementer i VidenHUB’en over 2-3 gange hen over året 2023. 
Det bliver et supergodt produkt. 
 
Vi er obs på, at vi den 13.12.22 skal drøfte en langvarig forankring af VidenHUB’en – 
hvordan sikrer vi os at den ikke lider under ændrede eller nye strategier i de involverede 
organisationer. 
 

h. IAKS/IAKS Nordic 
Intet nyt 
 

i. IUCE/Klaus Frejo – Centerlederuddannelsen 

Intet nyt 

 

j. KL 

Intet nyt 

 
k. HI/IFFD  

Planlagt online formandsmøde 2. december er udsat til senere. 

 

Møde med HI 28. november: 

Mandag den 28. november mødtes Mette, Liselotte og Karin med Henrik Høy og Jørn Juul 

(næstformand) fra HI i DGI-Byen i København for at drøfte samarbejde. 

 

Henrik havde forinden mødet udfærdiget oplæg til kommissorium for samarbejdet, som 

var relativt vidtgående i forhold til at forpligte hinanden til koordinering mv. 

Mette og Liselotte argumenterede for at den hensigtserklæring som allerede eksisterer 

mellem IFFD, HI og Danske Svømmebade er god nok, og at vi i stedet skal drøfte den 

praktiske samarbejde. 

 

Der er enighed om, at vi i begge organisationer gerne VIL samarbejde, og det blev tydeligt, 

at der i HI er et større ønske om at afholde fælles arrangementer og skabe fælles front 

omkring koordinering af arrangementer. 

 

HI fortalte om deres nye brancheforening, IKF, der lanceres 1. januar 2023, hvor alle deres 

brancherettede aktiviteter vil placeres fremover – det er usikkert om det betyder at 

eventuelle fælles arrangementer så vil blive i samarbejde med IKF og ikke HI. 
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Man gentager Idrættens Branchedage i 2023, og vil gerne udvide med flere målgrupper 

som fx campingpladser, efterskoler mv., ligesom det vil være målet at skabe større 

sammenhæng mellem konference og udstilling. Henrik inviterede os direkte til at lave et 

spor/en del af konferencen omkring vand, så vi på den måde også bliver en del af eventet 

den 3.-5. november 2023. 

 

Vi er også enige om at lave et eller to fælles arrangementer om året. Planlægningen skal 

lægges i en styregruppe, der så også skal enes om den økonomiske fordeling mv. 

 

l. Andet 

Medlemskab tilsynsførende 

Ved workshoppen 14. oktober blev forskellige muligheder vedr. ændringer i kontingenter 

drøftet. Bl.a. kategorien tilsynsførende, hvor det blev foreslået at alle tilsynsførende skal 

være gratis medlem. For at knytte dem tættere til foreningen. 

 

Sekretariatet har undersøgt økonomien ved forslaget.  Der er pt. 17 betalende medlemmer 

og gøres medlemskab gratis mistes der derned indtægter for de 17, som hver betaler 

3.825, - (det samme som svømmebade). 

 

Der var enighed om, at der ikke skal ændres ved medlemskabet, men i stedet arbejdes med 

vidensdeling - fx i form af webinarer og deling af relevant info / artikler pr. mail. 

 

 

DK Camp leverandørmesse 15. november 

Der blev taget godt imod foreningen ved messen og det blev bekræftet, at der er behov for 

øget faglighed blandt dem der arbejder med driften af vand i det daglige. 

Flere har tilkendegivet, at vi må kontakte dem i forhold til at få uddybet hvordan de ser 

foreningen kan byde ind ydelser, arrangementer osv. 

 

Positivt var det også, at flere allerede kender til foreningen og modtager nyhedsbreve. 

Af dem der kendte foreningen, italesatte flere, at de egentligt gerne vil foreningen, men at 

kontingent er for dyrt i forhold til den del af deres samlede drift vand fylder, men de synes 

egentligt der er god, vigtig og brugbar viden at komme efter. 

 

Mads supplerede med at hans oplevelse er, at dem der har vand på pladsen, er 

videbegærlige omkring teknikken og driften. 

 

Klaus kommenterede på, at hans oplevelse også er, at der ikke er noget at komme efter i 

forhold til at få dem med som medlemmer. 
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Det skal drøftes og besluttes hvad næste skridt i forhold til camping-segmentet skal være.  

Muligheder: 

Netværk for campingpladser 

Samarbejde med campingorganisationer 

 

Mulighederne blev drøftet. Der var enighed om, at der skal ses på mulighederne i forhold 

til afvikling af fx en temadag via et samarbejde med i første omgang DK Camp. 

Sekretariatet tager kontakt DK Camp med henblik på at få afsøgt mulighederne i forhold til 

et samarbejde. 

 

Medlemskab Light: 

Vi har en opgave med et Medlemskab Light – men dette afhænger af ovenstående, og 

kræver muligvis et videre arbejde frem mod bestyrelsesmødet i januar? 

 

Det blev besluttet at der ikke arbejdes videre med muligheden. 

 

Medlemsundersøgelse: 

Karin skitserede mulighederne og udgangspunktet for at få et godt udbytte af en 

undersøgelse. Herunder bl.a. at det vil være relevant at lave differentierede undersøgelse / 

spørgsmål tilpasset de enkelte medlemsgrupper. 

Det blev påpeget, at spørgeskemaet skal være enkelt og overskueligt for at gøre det 

overskueligt at besvare.  

Sekretariatet rundsender udkast til spørgeskema. 

 

Träffponkt Idrott: 

Der er planlagt Träffponkt Idrott i Göteborg den 7.-9. marts 2023. Skal vi række ud og 

forsøge at få en rolle på konferencen eller som minimum deltage og vise flaget overfor 

vores nordiske samarbejdspartnere? 

 

Det blev besluttet at tage kontakt og høre til programmet og muligheden for evt. 

deltagelse. 

 

Henvendelse fra PWTAG vedr. møde. 

Mads, Peter og sekretariatet v. Karin deltager ved mødet. 

 

Sekretariatet sørger for at få aftalt møde. 

 
3. Årsmøde og ERFA 2023 

Planlægning af årsmødet er godt i gang og tilmelding er åben. 
Alle bestyrelsesmedlemmer deltager ved årsmødet. Sekretariatet sørger for tilmelding. 
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Leverandører: 
Det blev aftalt, at de leverandører der tilmelder sig med cafebord skal have mulighed for – 
udover en roll-up også at medbringe små ”ting”. 
 
ERFA Besøg Lalandia Søndervig 26. januar 2023: 
Der er pr. 8. december godt 20 tilmeldte. 

 

4. Generalforsamling 2023 

Bestyrelsesmedlemmer og suppleanter 
På valg er: 
Svømmebade: 
Mette Bendstrup 
Lone Madsen 
 
Suppleanter:  
Eddie Kjær Larsen 
Jesper Misfelt 
 
Leverandører / rådgivere: 
Mads Ramsing 

 
Suppleant:  
Peter Thygesen 
 
Alle modtager genvalg. 

5. Økonomi 
 

Mads efterlyste en principiel holdning til: 

Skal foreningens vende tilbage til leverandører der fx ikke har styr på momsregler i forbindelse med 

afregning af kørsel. 

Det blev besluttet, at det er leverandørens ansvar at have styr på reglerne og ikke sekretariatet der skal 

hjælpe dem. 

Rykkergebyrer – skal der rykkes for et ubetalt rykkergebyr ved indbetaling af hovedstolen? 

Der var enighed om, at det skal der som udgangspunkt ikke. 

6. Kommende møder 
 
Næste møde: 
Dato: 24. januar 2023 
Tid: 12.30 – 14.30 
Sted: Online - Teams 

 



 

 

 

 

 

 

Side 8 af 8 
 

7. Eventuelt 
 

Liselotte orienterede om Nationale retningslinjer om førstehjælp og genoplivning til livreddere 
udarbejdet af Nicklas Bregendal, som bør omtales i nyhed inden jul. Både Liselotte og Mette 
har genlæst materialet og siger god for det. Sekretariatet kontakter Liselotte med henblik på 
videreformidling. 
 

 


